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AKTUALITÁSOK

Zambó Pétert, az Országos Erdészeti
Egyesület elnökét alig egy hónappal ez-
elõtt, február 18-i hatállyal nevezte ki
Áder János köztársasági elnök az Agrár-
minisztérium földügyekért felelõs állam-
titkári posztjára. Az új elnökségi ciklus
így új szakmai kihívásokkal, új felada-
tokkal és egyben komoly ágazati lehetõ-
ségekkel indulhat útjára. Ennek kapcsán
beszélgettünk Egyesületünk elnökével.

– A harmadik elnöki ciklus elejére ter-
vezett interjú hirtelen új aktualitást ka-
pott: a februári államtitkári kinevezés-
sel aktív egyesületi elnökként kerültél
állami vezetõi székbe, amihez ezúton
is szívbõl gratulálunk! Mit jelent ez a
változás az Egyesület szempontjából?

– Meggyõzõdésem, hogy a mostani
kinevezésben szerepet játszott az Or-
szágos Erdészeti Egyesületnél végzett
munka eredményessége is. 

Az egyesületi életben az utóbbi idõ-
ben elért sikerek országos és döntés-
hozói szinten is láthatóvá váltak.
Olyan, az egész társadalmat érintõ té-
mákban mutattunk releváns és min-
denki számára befogadható szakmai
választ, mint például a klímaváltozás
hatásainak a mérséklése, vagy a kör-
nyezeti nevelési módszerek bevonása
az oktatásba. 

Az Egyesület programjain felvetett
kérdések az egész ágazat jövõje szem-
pontjából meghatározóak. Nincs más
hátra, mint folytatni az utat a megújult
elnökség elé kitûzött irányba, folytatni
a tudatos építkezést.

– Változnak-e az elnökség célkitûzései?
– Kilenc évvel ezelõtt, az elsõ elnök-

ségi ciklusom kezdetekor az egyesüle-
ti mûködés alapjainak újragondolására
volt szükség. Nem minden kétely nél-
kül vágtunk bele a tagdíjreformba, az
Erdészeti Lapok kiadásának a megújí-
tásába, az Alapszabály és a többi sza-
bályzat átgondolásába. A tagság növe-
kedése és aktivizálódása azonban
visszaigazolta az elképzeléseket. 

A második ciklusban már nem egy
lassan fogyó, hanem évrõl évre gyara-
podó tagságú, lendületes szervezet
számára kerestük és találtuk meg a
megfelelõ célokat. A jubileumi emlék-
év megünneplése, a megújult kiadvá-
nyok, az országos szintû programok
szervezésében való részvétel egy nagy
hagyományokkal rendelkezõ, de a je-

lenkor szavát is értõ közösség létrejöt-
tén alapult. 

A megújult egyesületi szervezet biz-
tos alapjain tekinthettünk a jövõre. Ezt
a lendületet kell fenntartania a mosta-
ni elnökségnek is. Nem ringathatjuk
magunkat abba a hitbe, hogy most már
magától is mûködik minden, az ered-
ményesség fenntartásáért keményen
meg kell dolgozni: a még meg nem va-
lósult elképzelések folyamatos napi-
renden tartásán kívül jövõbe mutató új
ötletekre is szükség van.

– Melyek lesznek a mostani ciklus
legfontosabb programjai?

– Ha elsõként az Egyesületen kívül-
re tekintek, akkor a Vándortábor Prog-
ram kibõvítését, folytatását tartom a
legfontosabbnak. Az erdészeti erdei is-
kola hálózat elindításának megfelelõ
mértékû elõrelépés ez a program az er-
dei ismeretterjesztés területén. Évente
több ezer iskolás, és az õket kísérõ, to-
vábbképzésen részt vevõ pedagógusok
kerülnek kapcsolatba a magyar erdõk-
kel, és az azt kezelõ erdészetek mun-
katársaival. Ennél fontosabb és ered-
ményesebb tevékenységet keresve sem
találni, aminek a jelentõségét kiemeli
az a nagy nyilvánosság, ami a táborok
megvalósítását kíséri. 

Természetesen folytatódnak az
egyéb ismeretterjesztõ programok is:
az Erdõk Hete, az erdei iskolák minõ-
sítése, és ha felkérést kapunk, akkor
az Erdõvarázs Családi Nap szervezése.

– Az ismeretterjesztésben önálló
kampányokkal is jelentõs eredménye-
ket ért el az Egyesület az utóbbi idõben.
Várható ezeknek a folytatása is?

– Egyesületünk a kommunikációs te-
rületen a 21. századba lépett: fahatározó
applikációt fejlesztettünk, online vetél-
kedõt szerveztünk, közösségimédia-
kampányt bonyolítottunk le, amelyek
összességében több millió emberhez
juttatták el az erdõk megõrzésének,

gyarapításának fontosságával kapcsola-
tos üzeneteinket. 

Folytatni szeretnénk ezt a vonalat,
és újabb, az erdõk ökoszisztéma-szol-
gáltatásainak bemutatását célzó kam-
pányokat tervezünk. Fontosnak tartom
az erdõkkel kapcsolatos ismeretek
közvetítését a döntéshozók felé is,
ezért egy számukra szóló programso-
rozat kidolgozását is megkezdtük.

– És ami magát az Egyesületet érin-
ti? Milyen elképzelések fogalmazódtak
meg „házon belül”? 

– Tovább szeretnénk erõsíteni az
Egyesület pozícióját minden területen.
A stabil taglétszám jó alapot szolgáltat
mindehhez, hiszen a fizetõ tagság lét-
számát tekintve a legnagyobb civilszer-
vezetek közé tartozunk. 

A megbízható gazdálkodási alap meg-
teremtését szolgálja a székház visszaszer-
zésére még mindig élõ törekvésünk, és
nem tettünk le az Erdész Idõsotthon
megvalósításának tervérõl sem. 

A tagság erõsítésére még nagyobb
hangsúlyt fektetünk. A határon túli cso-
portok megalakulásával sikeresen elin-
dultunk a tartós Kárpát-medencei jelen-
lét irányába, most minden segítséget
meg kell adnunk ezen csoportok mû-
ködéséhez, hogy a magyar erdész kö-
zösség szerves részének érezhessék
magukat. 

Az Egyesület erõsödését szolgálná to-
vábbá, ha ismert és elismert személyisé-
gek csatlakoznának szervezetünkhöz.

– Akármennyire is sikeres, az egye-
sületi munka nem arányítható az ál-
lamtitkári teendõk felelõsségével és sok-
rétûségével. Melyek az elsõ feladatok az
ágazati vezetésben?

– Az Alaptörvényben kiemelten em-
lített mindhárom természeti értékkel –
a termõfölddel, az erdõkkel és a vizek-
kel – kapcsolatos feladatok is megje-
lennek a Földügyekért Felelõs Állam-
titkárság tevékenységi körében. A
legfontosabb a fenntarthatóság szem-
léletének érvényesítése, és az egységes
gondolkodásmód kialakítása ezen ér-
tékek kezelésében. 

Már körvonalazódnak az egyes
szakterületekhez kapcsolódó konkrét
célkitûzések, amelyekrõl az Erdészeti
Lapokon keresztül a szakmai közvé-
leményt is rendszeresen tájékoztatni
fogom.

Nagy László

Aktív egyesületi elnök állami vezetõi székben
Interjú Zambó Péter államtitkárral, az OEE elnökével


